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Zápis ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 15. 7. 2020 
15. 7. 2020, 10.00 h, MS Teams 

 
Přítomni: Jennifer Hellia de Felice, Tomáš Hrůza, Břetislav Malý, Luděk Rathouský,  

Pavel Sterec, Petr Mucha, Natálie Sodomková 
 

Omluveni: Vasil Artamonov, Vojtěch Dvořák, Jakub Tajovský, Markéta Žáčková, Ladislav Jackson 
 
Hosté:  Filip Cenek, Barbora Lungová, Martina Pěnčíková 
 
 
 
Program zasedání AS FaVU VUT dne 15. 7. 2020: 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU VUT dne 15. 7. 2020, Pavel Sterec 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 22. 6. 2020, Pavel Sterec 
3. Žádost děkana o vyjádření k záměru jmenovat a odvolat proděkana/proděkanku pro 

zahraniční vztahy, Filip Cenek, Barbora Lungová 
4. Projednání a schválení investic hrazených z Fondu reprodukce investičního majetku, Filip 

Cenek, Martina Pěnčíková 
5. Podmínky pro udělování sociálních stipendií studentkám a studentům (dokončení diskuze), 

Pavel Sterec, Filip Cenek 
6. Informace z AS VUT, Tomáš Hrůza 
7. Různé 

7.1. Představení grafického řešení polepů školních automobilů, Martina Pěnčíková 
7.2. Informace o studentských projektech FaVU VUT podpořených z rozpočtu SK AS VUT – 

Interního fondu studentských projektů (IFSP), Petr Mucha 
7.3. Stanovení zapisovatele/zapisovatelky průběhů zasedání AS FaVU VUT, Pavel Sterec, 

Tomáš Hrůza 
8. Stanovení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU VUT 

 
1. Schválení programu zasedání AS FaVU VUT dne 15. 7. 2020, Pavel Sterec 

Tomáš Hrůza a Jennifer Hellia de Felice vyslovili připomínku k bodu č. 2 Programu zasedání AS 
FaVU VUT dne 15. 7. 2020 a navrhli odložit hlasování o uvedeném bodu z důvodu nejasností 
v Zápisu ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 22. 6. 2020 a zároveň z důvodu nepřítomnosti 
předsedkyně AS FaVU VUT Markéty Žáčkové, která zapisovala jeho průběh a která je může 
objasnit. 

Hlasování: 
pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0. 

Program zasedání AS FaVU VUT dne 15. 7. 2020 byl schválen. 
 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT ze dne 22. 6. 2020, Pavel Sterec 

Z důvodu nepřítomnosti předsedkyně AS FaVU VUT Markéty Žáčkové, která zapisovala průběh 
zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020, se projednání a schválení zápisu z tohoto zasedání 
odkládá na následující zasedání AS FaVU VUT. 

Hlasování: 
pro: 5, proti: 1, zdržel se: 1. 
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Schválení Zápisu ze zasedání AS FaVU VUT dne 22. 6. 2020 bylo odloženo na následující 
zasedání AS FaVU VUT. 

 
3. Žádost děkana o vyjádření k záměru jmenovat a odvolat proděkana/proděkanku pro 

zahraniční vztahy, Filip Cenek, Barbora Lungová 
Děkan představil důvody k změně na pozici proděkana/proděkanky pro zahraniční vztahy FaVU 
VUT související se změnou rozsahu úkolů a nových priorit zahraniční politiky školy (Joint 
Degree, Cotutelle). Dosavadní proděkanka Barbora Lungová navrhovanou změnu přijímá a 
nabízí nastupujícímu proděkanovi Ladislavu Jacksonovi součinnost a pomoc s vybranými úkoly. 
Děkan a členové AS FaVU VUT poděkovali Barboře Lungové za její dlouholetou činnost na pozici 
proděkanky pro zahraniční vztahy a blahopřáli Ladislavu Jacksonovi (v nepřítomnosti) k jeho 
novému pracovnímu zařazení. Ladislav Jackson byl z jednání AS FaVU VUT předem oficiálně 
omluven. 

3.1. Vyjádření AS FaVU k rozvíjení spolupráce fakulty s Taiwanem, Filip Cenek, 
Barbora Lungová 
Barbora Lungová představila dotaz směřovaný z AS VUT, zda FaVU VUT vznáší 
výhrady ke spolupráci s taiwanskými institucemi. Připomněla při tom, že fakulta 
má již v současnosti dvě vzájemné dohody o spolupráci. Senátoři projevili 
konsensuálně vůli k pokračování a dalšímu rozvíjení této spolupráce. 

 
4. Projednání a schválení investic hrazených z Fondu reprodukce investičního majetku, 

Filip Cenek, Martina Pěnčíková 
Děkan postupně prošel rozpočtové položky a reagoval na dotaz Tomáše Hrůzy týkající se zdrojů 
financování provozu nových dílenských strojů a jejich udržitelnosti servisu. Diskuze se nadále 
věnovala tématu systému zadávání úkolů pro dílny a možnostem vyhodnocovat funkčnost a 
rozvoj těchto pracovišť. Členové AS FaVU VUT se dohodli na zařazení tohoto bodu na další 
zasedání AS, kam bude přizván jako host Jan Lidmila, který se k řešeným otázkám vyjádří 
z pozice vedoucího Dřevodílny a kovodílny FaVU VUT. Děkan vysvětlil, že částky v předložené 
tabulce jsou orientační a že na seznam mohou být v budoucnu přidávány ještě další položky, 
které budou AS FaVU VUT předkládány ke schválení dodatečně. 
K bodu č. 12 bylo na základě výslovného požadavku Jennifer Hellii de Felice, Tomáše Hrůzy a 
Břetislava Malého přiřazeno, aby pořízení citlivého stroje na strojovou výšivku bylo podmíněno 
jeho instalováním v některé z dílen FaVU VUT, a nikoli v prostorách ateliéru navrhovatele (Pavel 
Sterec). Děkan se zavázal dořešit umístění tohoto zařízení v některé ze školních dílen. 
Tajemnice FaVU VUT Martina Pěnčíková připomněla nutnost, aby zařízení bylo psáno na jednu 
osobu, která za ně ponese plnou odpovědnost a bude zaškolena do jeho provozu a údržby. 

Hlasování: 
pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0. 

Na základě žádosti děkana ze dne 8. 7. 2020 AS FaVU VUT schválil navržené investice hrazené 
z Fondu reprodukce investičního majetku FaVU VUT. 

 
5. Podmínky pro udělování sociálních stipendií studentkám a studentům (dokončení diskuze), 

Pavel Sterec, Filip Cenek 
Filip Cenek představil nedořešené části diskuze týkající se podmínek udělování sociálních 
stipendií. Jennifer Helia de Felice navrhla, že by v rámci AS FaVU VUT mohla být ustavena 
komise, která by schvalovala předložené žádosti. Pavel Sterec upozornil na možná úskalí 
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spojená s administrací a komplikovaností schvalovacího procesu, neboť v některých závažných 
případech by měla být situace žadatele řešena okamžitě. Zdůraznil rovněž, že je třeba definovat 
schvalovací proces co možná nejefektivněji, aby bylo možno poskytnout pomoc v krizové situaci 
jednoduše a rychle. Tomáš Hrůza upozornil na skutečnost, že na sociální stipendia je třeba 
vyčlenit finanční prostředky v rozpočtu FaVU VUT. Tajemnice FaVU VUT uvedla, že na toto téma 
již diskutovala s děkanem a že vzhledem k tomu, že se jedná o novou situaci, bude třeba 
vytvořit speciální dokument, který by definoval podmínky udělování stipendií a jejich rámcovou 
výši, protože ve stávajících Pravidlech rozpočtu FaVU takováto položka není zařazena, neboť se 
s ní dosud nepracovalo. Pavel Sterec připomněl, že praxe udělování sociálních stipendií pro 
výjimečné životní situace je již zavedena na Fakultě architektury VUT a že by zde uplatňovaný 
model mohl být pro FaVU VUT vhodnou inspirací. Tajemnice FaVU VUT Martina Pěnčíková 
uvedla, že stipendia za mimořádný výkon se studentům udělují na základě pokynu děkana a že 
by toto řešení – s ohledem na to, že se rovněž jedná o výjimečnou situaci – bylo možné zavést i 
v případě udělování stipendií sociálních. Po delší rozpravě zahrnující také otázku mechanismu 
udělování sociálních stipendií ve vztahu k platné legislativě VUT, kterou otevřely Jennifer Helia 
de Felice a Martina Pěnčíková, dospěli členové AS FaVU VUT k závěru, že pro posouzení žádostí 
o udělení sociálního stipendia bude ustavena tříčlenná komise ve složení děkan, proděkanka 
pro studium a tajemnice FaVU VUT. Luděk Rathouský vyslovil požadavek, aby v dokumentu 
definujícím podmínky udělování těchto stipendií bylo zakotveno, že proces vyřizování žádostí 
bude vzhledem ke specifické situaci žadatelů probíhat rychle. 
 

6. Informace z AS VUT, Tomáš Hrůza 
Na výjezdním zasedání AS VUT, které se uskutečnilo 23. 6. až 25. 6. 2020 ve Valči a na němž byl 
jeden den přítomen také děkan FaVU VUT, byl mimo jiné schválen nový mzdový řád VUT. Pro 
FaVU VUT to znamená, že bude nutné znovu zpracovat mzdový výměr pro každého jejího 
zaměstnance. Podle nového mzdového řádu budou platy na malých fakultách upraveny tak, že 
jejich pevná část bude zvýšena, zatímco plovoucí bude snížena. Nový mzdový řád VUT má vejít 
v platnost 1. 10. 2020. Záleží však ještě na tom, zda MŠMT stihne dokument včas schválit. Na 
výjezdním zasedání byly schváleny rovněž dílčí fázované rozpočty jednotlivých součástí VUT 
(KaM, CVIS, CEITEC).  
Pro FaVU VUT je důležité, že na výjezdním zasedání AS VUT byla otevřena diskuze týkající se 
FUČ. Na dané téma přednesla příspěvek předsedkyně Ekonomické komise RVŠ paní Valová, 
která představila principy rozdělování finančních prostředků z tohoto fondu mezi jednotlivé 
fakulty a školy. Pro naši fakultu je klíčové, že mezi usneseními AS VUT figuruje zápis, v němž je 
zachyceno, že vedení VUT v součinnosti s vedeními jednotlivých fakult, které FUČ generují, 
bude usilovat o vytvoření řádu pro rozdělování finančních prostředků z uvedeného fondu. Do 
jednání o stanovení tohoto řádu by měli zástupci naší fakulty aktivně zasahovat, aby nedošlo 
k situaci, že finanční prostředky z FUČ budou rozděleny pouze mezi velké kamenné univerzity 
nebo akademie a FaVU VUT zůstane stranou. 
Předmětem jednání na výjezdním zasedání byly rovněž procesní kroky nadcházejících voleb do 
AS VUT. 
 

7. Různé 
7.1. Představení grafického řešení polepů školních automobilů, Martina Pěnčíková 

Tajemnice FaVU VUT nasdílela členům AS FaVU VUT grafických návrh řešení 
polepů fakultních služebních aut, který vytvořil Karel Bařina. Informovala 
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přítomné, že na kolegiu děkana proběhla diskuze mezi zastánci minimalistické 
verze polepů a mezi zastánci aktivnější propagace FaVU VUT, na jejímž základě 
bylo rozhodnuto, že téma bude postoupeno k projednání v rámci AS FaVU VUT. 
Tajemnice vysvětlila, že budování značky je důležité i za předpokladu, že 
nechceme přispívat ke zvyšování vizuálního smogu. Členové AS FaVU VUT se 
shodli, že zkratka názvu školy není pro veřejnost příliš vypovídající a že by tedy 
součástí polepu mělo být jeho plný znění. 
V rámci diskuze vyvstalo rovněž téma uspořádání studentské soutěže o návrh 
propagace FaVU VUT na fakultních automobilech. Mandatorní podmínkou 
soutěže by bylo pouze použití loga s plným názvem školy, nikoli v podobě 
zkratky. Luděk Rathouský navrhl, že by bylo vhodné vypsat soutěž o návrh řešení 
polepů všech tří fakultních aut s přihlédnutím k rozdílnosti jejich funkcí. Do 
podmínek soutěže by bylo vhodné začlenit rovněž požadavek na ztvárnění 
sdělení, že FaVU VUT je umělecká škola. Interní soutěž vyhlásí děkan ve 
spolupráci s projektovou manažerkou Monikou Šimkovou. Tomáš Hrůza doplnil, 
že s vyhlášením soutěže souhlasí, nicméně že danou problematiku není třeba 
v rámci zachování efektivity propagace fakulty nikterak zveličovat. 
 

7.2. Informace o studentských projektech FaVU VUT podpořených z rozpočtu SK AS 
VUT – Interního fondu studentských projektů (IFSP), Petr Mucha 
Petr Mucha informoval přítomné, že v soutěži uspěl projekt Galerie 209 při 
Ateliéru malířství 2 FaVU VUT (stipendium za provozování studentské galerie 
obdrželi Judita Levitnerová a Miroslav Maixner). Ostatní dva nominované 
projekty – studentský klub a tisk ochranných štítů proti COVID-19 – bohužel 
nebyly z IFSP podpořeny. Druhý jmenovaný projekt neuspěl z důvodu chybně 
zpracované žádosti, ačkoli Petr Mucha studentům, kteří v něm byli zapojeni, 
předem objasnil, jakým způsobem je třeba žádost správně formulovat. Petr 
Mucha dále uvedl, že vedením VUT byl vytvořen speciální fond určený k 
proplácení odměn studentům a zaměstnancům univerzity participujícím na 
výrobě ochranných pomůcek a že žádost studentů o podporu z IFSP zapojených 
do těchto aktivit na FaVU VUT byla mimo jiné zamítnuta také na základě této 
skutečnosti. Zdůraznil rovněž, že vzhledem k nasazení a k výkonům, jichž 
studenti pod vedením doc. Mgr. Tomáše Medka z Ateliéru sochařství 1 
v uvedeném projektu dosáhli, je velmi důležité, aby zástupci FaVU VUT podali 
žádost o vyplacení odměn z výše zmíněného speciálního fondu. 
Tomáš Hrůza k tomu doplnil, že na výjezdním zasedání AS VUT byla tato otázka 
rovněž projednávána. Zazněla zde však informace, že členové AS VUT vnímají 
výrobu ochranných pomůcek jako dobrovolnou aktivitu a že tedy není na místě 
žádat o její finanční ohodnocení. Jak již bylo řečeno, rektor VUT však na 
proplacení těchto dobrovolných aktivit vyčlenil částku z rozpočtu univerzity a 
Tomáš Hrůza proto předpokládá, že by její adekvátní část měla být alokována 
také na FaVU VUT. Členové AS FaVU VUT se shodli, že s ohledem na významný 
podíl studentů a pedagogů FaVU VUT na výše popsaných činnostech bude nutné 
vznést vůči vedení univerzity oficiální dotaz na možnost jejich proplacení. 
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7.3. Stanovení zapisovatele/zapisovatelky průběhů zasedání AS FaVU VUT, Pavel 
Sterec, Tomáš Hrůza 
Pavel Sterec a Tomáš Hrůza vznesli dotaz, kdo bude nadále pořizovat zápisy ze 
zasedání AS FaVU VUT. V průběhu lockdownu, kdy zasedání probíhala 
prostřednictvím MS Teams, je vedla a současně zapisovala předsedkyně AS FaVU 
VUT Markéta Žáčková, aby nezatěžovala ostatní zaměstnance. Členové AS FaVU 
VUT se shodli, že vhodnou kandidátkou je projektová manažerka Monika 
Šimková, která má s danou činností dlouhodobou zkušenost a kterou proto 
v této věci osloví. Prostředky v rozpočtu AS FaVU VUT na funkci 
zapisovatele/zapisovatelky jsou vyčleněny. V případě, že pracovní vytížení 
projektové manažerce neumožní zápisy pořizovat, bude vyzván/a další možný/á 
pracovník/pracovnice. 
 

8. Stanovení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU VUT 
Termín příštího řádného zasedání AS FaVU VUT byl stanoven na středu 19. 8. 2020 v 10.00 h. 
Senátorky a senátoři, kteří budou v sídle FaVU VUT v daný čas přítomni, se zasedání zúčastní 
fyzicky, a to v budově U2 na Údolní 244/53, 602 00 Brno, místnost č. 325, v 10.00 h. Senátorky a 
senátoři, kteří v sídle FaVU VUT v daný čas přítomni nebudou, se k jednání v 10.00 připojí 
prostřednictvím MS Teams. 

Hlasování:  
pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0. 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU VUT ve středu 19. 8. 2020 v 10.00 h fyzickou formou 
v budově U2, Údolní 244/53, 602 00 Brno, místnost č. 325, a současně prostřednictvím MS 
Teams byl schválen. 

 
 
Zapsali: Pavel Sterec (fyzicky) a Markéta Žáčková (na základě zvukového záznamu řádného zasedání 
AS FaVU VUT dne 15. 7. 2020 pořízeného se souhlasem všech zúčastněných Tomášem Hrůzou) 
 
Schválili: Pavel Sterec a Markéta Žáčková 


